



ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ

ວັນອາທິດທີ 17 ມິຖຸນາ 2018 (06-17-2018)

ເປັນຫຍັງພວກເຮົາຈຶ່ງແກ້ໄຂບັນຫານີ້ບໍ່ໄດ້?

ດົນປານໃດແລ້ວທີ່ທ່ານເຫັນການແກ້ໄຂບັນຫາ ແຕ່ເຮັດໃຫ້ສະພາບການຮ້າຍກວ່າເກົ່າ?

ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ: ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດດຳເນີນຊີວິດຕາມມາຕະຖານອັນສັກສິດຂອງພຣະເຈົ້າ.

ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ຂ້ອຍໄດ້ຊື້ຮິດຄັນໃໝ່ຫຼາຍປີມາແລ້ວ ແລະມັນກໍຂີ້ສະບາຍໂດຍລົມບູບແບບ. ດຽວນີ້ທີ່ສິນກໍຫຼົດແລ້ວ, ຂ້ອຍຄິດວ່າຄົງໄດ້ຂັບຂີ່ມັນຕອດໄປ. ແຕ່ບໍ່ດົນມານີ້, ຮິດຂອງຂ້ອຍ ໄດ້ອ່ອນກຳລັງລົງ ແລະຂ້ອຍຄິດວ່າມັນມີບັນຫາເລື່ອງຣະບົບເກັງ. ຂ້ອຍໄດ້ພະຍາຍາມວິນິດສັຍບັນຫາແລະທັງໄດ້ແກ້ໄຂບັນຫາດ້ວຍຕົນເອງ, ແຕ່ວ່າມັນບໍ່ໄດ້ສຳເລັດດ້ວຍດີ. ຫລັງຈາກຫຼີກເວັ້ນອຸປະຕິເຫດສອງຄັ້ງໃນທາງດ່ວນ, ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ເອົາຮິດໄປທາງຊ່າງແປງຮິດ ລາວໄດ້ຄົ້ນພໍ້ບັນຫານັ້ນ: ໝໍ້ຄວບຄຸມຄອມພິວເຕີຣ໌ສອງໜ່ວຍບໍ່ເຮັດວຽກ (ຄ່າສ້ອມແປງ \$900!). ເຖິງແມ່ນວ່າຂ້ອຍມີຄວາມປາຖນາຢາກສ້ອມແປງຮິດດ້ວຍຕົນເອງ ກໍບໍ່ມີທາງທີ່ຂ້ອຍຈະສາມາດເຮັດໃຫ້ຮິດນັ້ນທຳງານຕາມມາຕະຖານເດີມໄດ້.

ຂ້ອຍມີປຶ້ມຄູ່ມືຄຳແນະນຳການໃຊ້ ຊຶ່ງບອກຂ້ອຍເຖິງ "ການດຳເນີນງານມາຕະຖານ" ວ່າຕ້ອງເຮັດແນວໃດ. ເວົ້າອີກຄຳນຶ່ງ, ມັນບອກວ່າຮິດຂອງຂ້ອຍສົມຄວນຈະທຳງານຢ່າງໃດ. ພຣະເຈົ້າຊົງມີມາຕະຖານຊຶ່ງພວກເຮົາຕ້ອງດຳເນີນຊີວິດຕາມ: **ການເຊື່ອຟັງຢ່າງສົມບູນແບບໃນພຣະອົງ.** ອາດາມແລະເອວາດຳເນີນຊີວິດຢ່າງສົມບູນແບບໃນຊົ່ວເວລາອັນສັ້ນ ແຕ່ແລ້ວຄວາມບາບໄດ້ແຊກແຊງເຂົ້າມາໃນຊີວິດ, ດຽວນີ້ເປັນເຫດໃຫ້ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດດຳເນີນຊີວິດຕາມມາຕະຖານຂອງພຣະເຈົ້າ. ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດສ້ອມແປງບັນຫາຄວາມບາບຂອງພວກເຮົາ ຊີວິດເຮົາໄດ້ແຕກສລາຍ ແລະຕ້ອງການຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອ!

ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າແນວໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2 ແລະ 3)

ການສຶກສາພຣະຄຳພີ

1. ພຣະບັນຍັດສອງ 5:32-33

³²ເຫດສັນນັ້ນທ່ານທັງຫຼາຍຈຶ່ງລະວັງທີ່ຈະປະຕິບັດຕາມດັ່ງທີ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າພຣະເຈົ້າຂອງທ່ານທັງຫຼາຍໄດ້ຊົງສັ່ງໄວ້ນັ້ນ ທ່ານທັງຫຼາຍຢ່າທັນໄປທາງຂວາ ຫລືທາງຊ້າຍ ³³ທ່ານຈຶ່ງດຳເນີນຕາມວິທີທາງທັງໝົດທີ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າພຣະເຈົ້າຂອງທ່ານໄດ້ຊົງສັ່ງທ່ານໄວ້ ເພື່ອທ່ານຈະມີຊີວິດຢູ່ ແລະເພື່ອທ່ານຈະໄປດີມາດີ ແລະມີຊີວິດຍືນຍາວຢູ່ໃນແຜ່ນດິນທີ່ທ່ານຈະຍຶດຄອງນັ້ນ”

ຫຼາຍປີມາແລ້ວຂະນະທີ່ຂ້ອຍເປັນນັກສຶກສາສິດຍາພິບານ, ຂ້ອຍໄດ້ນຳນັກສຶກສາກຸ່ມນຶ່ງໄປແຄ້ມ ແຄມແມ່ນ້ຳບຣາໂຊ ໃຈກາງຂອງຮັດເທກຊັສ. ຂ້ອຍໄດ້ໃຫ້ຄຳແນະນຳຈຳເພາະແກ່ນັກສຶກສາໃນການເດີນປ່າ ແລະໃຫ້ມາຕະຖານອັນແຈ່ມແຈ້ງໃນການປະພຶດປະຕິບັດໃນອາທິດນັ້ນ: **ຢູ່ຕາມເສັ້ນທາງ!**ການປະຈືນພັຍນອກເສັ້ນທາງອາດພາໃຫ້

ພວກເພິ່ນໄປແຕ່ຕ້ອງກັບຕົນໄມ້ທີ່ເປັນພິດ ຮ້າຍໄປກວ່ານັ້ນ ຍັງມີງູຫຼາຍປະເພດ. ຂ້ອຍເຮັດເຊັ່ນນັ້ນກໍເພື່ອໃຫ້ພວກເພິ່ນມີຄວາມປອດພ້ອມແລະມີເວລາສຸກສານ.

ພຣະເຈົ້າໄດ້ມີພຣະປະສົງອັນແຈ້ງແຈ້ງໃຫ້ຊາວເຮັບເຮົາໄດ້ມີຄວາມສຸກໃນພຣະພອນຂອງພຣະອົງ. ດັ່ງນັ້ນພຣະອົງຈຶ່ງໄດ້ຊົງກຳນົດໃຫ້ມີມາຕະຖານຂອງການດຳເນີນຊີວິດໃນຄວາມສັມພັນກັບພຣະອົງ. ພຣະອົງບໍ່ໄດ້ຫຼີ້ນໝາກລີ້ກັບພຣະປະສົງຂອງພຣະອົງ. ພຣະອົງຊົງໃຫ້ພຣະບັນຍັດແກ່ພວກເຂົາແລະພຣະດຳຮັດອັນແຈ້ງແຈ້ງທີ່ສຸດໃຫ້ພວກເຂົາດຳເນີນຊີວິດຕາມ “ຈົ່ງລະວັງທີ່ຈະປະຕິບັດຕາມດັ່ງທີ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າພຣະເຈົ້າຂອງທ່ານທັງຫຼາຍໄດ້ຊົງສັ່ງໄວ້ນັ້ນ”. ຂ້າພະເຈົ້າຂໍຂອບພຣະຄຸນທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງເປີດເຜີຍພຣະຄຳຂອງພຣະອົງຢ່າງເຕັມທີ່ເພື່ອວ່າພວກເຮົາຈະສາມາດຮູ້ຢ່າງຈະແຈ້ງໃນພຣະປະສົງຂອງພຣະອົງ. ພຣະຄັມພິສະແດງໃຫ້ພວກເຮົາເຫັນວ່າພວກເຮົາສາມາດດຳເນີນຊີວິດແລະປະພຶດປະຕິບັດຕາມມາຕະຖານຂອງພຣະອົງ: “ທ່ານທັງຫຼາຍຢ່າຫັນໄປທາງຂວາ ຫລືທາງຊ້າຍ” ມີຄວາມໝາຍໃຫ້ປະຕິບັດກັບພວກເຮົາໃນທຸກມື້ນີ້ຫຼາຍເຊັ່ນດຽວກັນກັບຊາວອິສຣາອນ. ພຣະອົງຊົງມີພຣະປະສົງໃຫ້ພວກເຮົາຕັ້ງຢູ່ໃນສາຍທາງແຄບຊຶ່ງນຳໄປສູ່ພຣະພອນແລະຄວາມລອດພົ້ນ. ພວກເຮົາທັງຫຼາຍຮູ້ຄຳແນະນຳ(ຄຳສັ່ງ)ທັງໝົດຂອງພຣະເຈົ້າ. ພວກເຮົາມີພຣະຄັມພິ. ພວກເຮົາມີສິດຍາພິບານທີ່ສອນພຣະຄຳພຣະເຈົ້າແກ່ພວກເຮົາ. ພວກເຮົາມີຜູ້ນຳການຮຽນພຣະຄັມພິ ຊຶ່ງຊ່ວຍເຮົາຊຸດຄົ້ນພຣະຄຳພຣະເຈົ້າ. ແຕ່ປານນັ້ນ, ດ້ວຍຄວາມຮູ້ທັງໝົດຂອງພວກເຮົາ, ເບິ່ງຄືວ່າພວກເຮົາຍັງບໍ່ສາມາດເດີນຢູ່ໃນເສັ້ນທາງ. ພວກເຮົາແຍກໄປທາງຊ້າຍ ຍ້າຍໄປທາງຂວາ, ບໍ່ເອົາໃຈໃສ່ຕໍ່ຂອບເຂດທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງຕັ້ງໄວ້ນັ້ນ, ແລ້ວກໍສິ້ນສຸດໂດຍການເຮັດໃຫ້ຜູ້ອື່ນ ແລະຕົນເອງໄດ້ຮັບຄວາມເຈັບປວດ. ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດດຳເນີນຊີວິດຕາມມາຕະຖານອັນສັກສິດຂອງພຣະເຈົ້າ.

ທ່ານມີປະສົບການໄດ້ຮັບພຣະພອນໂດຍການເຊື່ອຟັງປະຕິບັດຕາມພຣະດຳຮັດຂອງພຣະເຈົ້າ ດ້ວຍວິທີໃດ?

2. ຄາລາເຕັງ 3:10-12

¹⁰ເພາະວ່າທຸກຄົນທີ່ອາໄສການປະຕິບັດຕາມພຣະບັນຍັດກໍຢູ່ໃຕ້ຄວາມປ້ອຍດ່ຳ ເພາະພຣະຄັມພິຂຽນໄວ້ວ່າ “ທຸກຄົນທີ່ບໍ່ໄດ້ເຮັດຕາມຂໍ້ຄວາມທີ່ຂຽນໄວ້ໃນໜັງສືພຣະບັນຍັດທຸກຂໍ້ກໍຖືກປ້ອຍດ່ຳ”. ¹¹ເປັນທີ່ຮູ້ແຈ້ງແລ້ວວ່າບໍ່ມີມະນຸດຄົນໃດທີ່ຊົງຖືວ່າເປັນຄົນຊອບທັມຕໍ່ພຣະພັກພຣະເຈົ້າໂດຍການປະຕິບັດພຣະບັນຍັດເພາະວ່າ “ຜູ້ທີ່ຊົງຖືວ່າເປັນຄົນຊອບທັມເພາະດ້ວຍຄວາມເຊື່ອຜູ້ນັ້ນແຫຼະຈະໄດ້ຊີວິດ”. ¹²ແຕ່ພຣະບັນຍັດນັ້ນບໍ່ໄດ້ອາໄສຄວາມເຊື່ອເພາະ “ຜູ້ທີ່ໄດ້ປະຕິບັດຕາມພຣະບັນຍັດກໍຈະດຳເນີນຊີວິດຢູ່ໂດຍພຣະບັນຍັດນັ້ນ”.

ພວກເຮົາທຸກຄົນຄົງໄດ້ເຄີຍເປັນ "ແຟນສະພາບອາກາດທີ່ເໝາະສົມ" ("ສຸກງ່າໃດ ກິນງ່ານັ້ນ") ບໍ່ເວລາໃດກໍເວລານຶ່ງ. ເກີດແລະເຕີບໃຫຍ່ໃນເທັກຊັສ, ຂ້ອຍເປັນແຟນຂອງທີມກິລາຫຼາຍທີມ ພ້ອມດ້ວຍທີມຟຸດບອລອາຊີບ. ພວກເຮົາມີຄວາມຫວັງຢ່າງສູງໃນທີມຂອງພວກເຮົາຕອນຕົ້ນຂອງລະດູ. ພວກເຮົາສນັບສນຸນທີມໂດຍເອົາຮູບໃສ່ລົງສັງຄົມອອນລາຍ. ແຕ່ເມື່ອລະດູຜ່ານໄປ, ທີມຂອງເຮົາໄດ້ປຣາຊັຍຄັ້ງແລ້ວຄັ້ງເລົ່າ: ພວກເຮົາເສັງກຳລັງໃຈ, ອີກທັກ. ພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ເປັນແຟນທີ່ກະຕືລືລົ້ນເໝືອນດັ່ງພວກເຮົາໄດ້ເຄີຍເປັນໃນຕອນຕົ້ນຂອງລະດູການ. ບາງສິ່ງບາງຢ່າງທີ່ຄ້າຍຄືກັນສາມາດເກີດຂຶ້ນໃນຄວາມຮູ້ສຶກທາງຈິດວິນຍານ. ຈຳໄດ້ບໍ່ຄວາມຕື່ນເຕັ້ນຂອງພວກອິສຣາອນທີ່ພູເຂົາຊີນາຍ? ໂມເຊໄດ້ຮັບພຣະບັນຍັດ ແລະພຣະເຈົ້າໄດ້ສັກພຣະບັນຍັດ 10 ປະການລົງໃສ່ແຜ່ນຈາລຶກຫີນ. ມາຕະຖານຂອງພຣະບັນຍັດໄດ້ສຳເຣັດໂດຍລົມບູນແບບ, ແຕ່ປະຊາຊົນໄດ້ຄິດວ່າພວກເພິ່ນພ້ອມແລ້ວ: "ເຮົາທັງຫຼາຍຈະຟັງແລະປະຕິບັດຕາມ" (ພບຍ 5:27). ທຸກຄົນມີຄວາມຫວັງແລະປະຊາຊົນກໍໄດ້ສັນຍາຕໍ່ອົງພຣະເຈົ້າວ່າພວກເພິ່ນຈະເຮັດໃນສິ່ງທີ່ຖືກຕ້ອງ.

ມັນບໍ່ໄດ້ໃຊ້ເວລາດົນນານທີ່ຈະຮັບຮູ້ວ່ານີ້ບໍ່ແມ່ນ "ລະດູແຫ່ງຊັຍຊະນະ". ເທົ່າທີ່ປະຊາຊົນຕ້ອງການຈະເຊື່ອຟັງພຣະເຈົ້າ, ພວກເພິ່ນບໍ່ສາມາດດຳເນີນຊີວິດຕາມມາຕະຖານຂອງພຣະບັນຍັດ, ຊຶ່ງແມ່ນສົມບູນແບບ. ພຣະບັນຍັດບໍ່ພຽງແຕ່ບອກພວກເຮົາໃນທາງດຳເນີນຊີວິດເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ໄດ້ບອກພວກເຮົາວ່າພວກເຮົາເປັນຄົນບາບອີກນຳ.

ຄົນ ບາບ. ນັ້ນແມ່ນຄຳທີ່ບາງຄົນຍອມຮັບບໍ່ໄດ້. ຢ່າງດີທີ່ສຸດ, ມະນຸດສ່ວນຫຼາຍພະຍາຍາມບົດບັງນິສັຍບາບຂອງຕົນ ດ້ວຍການຊື້ໃຫ້ເຫັນສິ່ງຕ່າງໆໃນຊີວິດຂອງຕົນທີ່ເຫັນວ່າດີ. ແຕ່ອີງຕາມພຣະຄຳຕອນນີ້, ພວກເຮົາຈະດີໄດ້ກໍຕໍ່ເມື່ອ "ພວກເຮົາທຳທຸກຢ່າງຕາມທີ່ຈາລຶກໄວ້ໃນໜັງສືພຣະບັນຍັດ" (ຄລຕ 3:10).

ພຣະບັນຍັດໄດ້ຖືກອອກແບບຂຽນໄວ້ຫຼາຍກວ່າບອກໃຫ້ພວກເຮົາດຳເນີນຊີວິດຢ່າງໃດ. ພຣະເຈົ້າມີພຣະປະສົງທີ່ຈະສະແດງໃຫ້ພວກເຮົາຮູ້ວ່າ ຄວາມໄຮັບໂຢດຂອງການຄິດວ່າພວກເຮົາດີພໍທີ່ຈະໄດ້ຮັບການໂປດປານຂອງພຣະອົງ. ພຣະບັນຍັດຊື້ໃຫ້ພວກເຮົາໄດ້ເຫັນຄວາມຈິງທີ່ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດດຳເນີນຊີວິດຕາມທີ່ພວກເຮົາຕັ້ງໃຈຈະມີຊີວິດຢູ່ຄືຊີວິດໃນການເຊື່ອຟັງໂດຍສົມບູນແບບ. ເຫດສະນັ້ນ, ຖ້າພວກເຮົາບໍ່ສາມາດບັນລຸເຖິງມາຕະຖານ, ຄວາມຫວັງຂອງພວກເຮົາມີຫຍັງແດ່? ພວກເຮົາດຳເນີນຊີວິດດ້ວຍຄວາມເຊື່ອໃນອົງພຣະຄຣິດ ອົງພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງດຳລົງຊີວິດຕາມມາຕະຖານອັນສົມບູນແບບສຳລັບພວກເຮົາ ດັ່ງທີ່ພວກເຮົາຈະໄດ້ເຫັນຕໍ່ໄປນີ້:

ແນວໃດຄືຄວາມແຕກຕ່າງລະຫວ່າງການດຳເນີນຊີວິດຕາມພຣະບັນຍັດ ແລະຕາມຄວາມເຊື່ອ?

3. ຄາລາເຕັງ 3:19,24-25

19 ຖ້າດັ່ງນັ້ນແລ້ວ, ພຣະບັນຍັດມີໄວ້ເພື່ອຫຍັງ ທີ່ເພີ່ມພຣະບັນຍັດໄວ້ ກໍເພື່ອຄວາມຜິດບາບຈະປາກົດເປັນການລ່ວງລະເມີດຈົນກວ່າເຊື້ອສາຍທີ່ໄດ້ຮັບພຣະສັນຍານັ້ນຈະມາເຖິງ ພວກເທວະດາໄດ້ຕັ້ງພຣະບັນຍັດນັ້ນໄວ້ດ້ວຍມືຂອງຄົນກາງ. *24* ເພາະສັນນັ້ນພຣະບັນຍັດຈຶ່ງປົກຄອງນຳພາພວກເຮົາໄປຈົນເຖິງພຣະຄຣິດສະເດັດມາ ເພື່ອພວກເຮົາຈະໄດ້ຊົງຖືວ່າເປັນຄົນຊອບທັມ ໂດຍອາສັຍຄວາມເຊື່ອ. *25* ແຕ່ບັດນີ້ຄວາມເຊື່ອໄດ້ມາແລ້ວ ເຮົາທັງຫລາຍຈຶ່ງບໍ່ໄດ້ຢູ່ໃຕ້ບັງຄັບຂອງຜູ້ປົກຄອງນຳພານັ້ນຕໍ່ໄປ.

ກ່ອນໜ້ານີ້ ໃນຄາລາເຕັງ ບົດທີ 3, ອັດສາວິກໂປໂລໄດ້ຊື້ໃຫ້ເຫັນວ່າພຣະບັນຍັດບໍ່ສາມາດປະທານພຣະວິນຍານບໍຣິສຸດ, ບໍ່ສາມາດນຳພວກເຮົາເຂົ້າສູ່ຄວາມສັມພັນທີ່ຖືກຕ້ອງກັບພຣະເຈົ້າ, ແລະບໍ່ສາມາດໃຫ້ຄວາມລອດພົ້ນແກ່ພວກເຮົາ. ພຣະບັນຍັດພຽງແຕ່ສາມາດປະກາດການຕັດສິນພວກເຮົາເທົ່ານັ້ນ(ເບິ່ງຂໍ້ 10-12). ອັດສາວິກໂປໂລຈຶ່ງໄດ້ສະເໜີວ່າ: ຖ້າພຣະບັນຍັດບໍ່ສາມາດທຳສິ່ງເຫຼົ່ານີ້, "ເປັນຫຍັງພຣະບັນຍັດຈຶ່ງໄດ້ຖືກມອບໃຫ້ພວກເຮົາ?".

ອັດສາວິກໂປໂລໄດ້ໃຫ້ເຫດຜົນຢ່າງດຽວ: ພຣະບັນຍັດ "ໄດ້ຖືກເພີ່ມຂຶ້ນເພື່ອເປັນໂຢດຕໍ່ການລ່ວງລະເມີດຈົນກວ່າເຊື້ອສາຍທີ່ໄດ້ຖືກມອບຄຳສັນຍາໄວ້ຈະມາເຖິງ". ພຣະບັນຍັດໄດ້ຕັດສິນປະຊາຊົນເນື່ອງຈາກຄວາມບາບນັບຕັ້ງແຕ່ເວລາທີ່ໄດ້ຮັບ ຈົນເຖິງການສະເດັດມາຂອງພຣະຄຣິດ. ນັບເປັນເວລາຫຼາຍສັດຕະວັດ, ຫຼັງຈາກພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງປະທານພຣະບັນຍັດທີ່ພູເຂົາຊີນາຍ, ພຣະບັນຍັດໄດ້ສົ່ງໃຫ້ປະຊາຊົນທີ່ບໍ່ສາມາດດຳເນີນຊີວິດໂດຍມາຕະຖານຂອງພຣະເຈົ້າປະພຶດປະຕິບັດຕາມ. ພຣະບັນຍັດໄດ້ໃຊ້ເພື່ອສັ່ງສອນດ້ວຍຄວາມສັດຊື່ຕລອດມາ ຫຼາຍຊົ່ວອາຍຸຄົນ ຈົນກວ່າອົງພຣະຄຣິດໄດ້ສະເດັດມາ. ໃນເວລານັ້ນຂໍ້ມູນຂອງຄວາມຊອບທັມ ໂດຍຄວາມເຊື່ອໃນພຣະເຢຊູຄຣິດໄດ້ຖືກປະກາດ.

ບຸກຄົນຈຳນວນໜ້ອຍໃນພວກເຮົາໄດ້ຖືກຂັງຄຸກ, ແຕ່ວ່າພວກເຮົາທຸກຄົນໄດ້ຖືກ ຈຳຈອງ. ການພະຍາຍາມດຳເນີນຊີວິດພາຍໃຕ້ພຣະບັນຍັດນັ້ນຈຳຈອງພວກເຮົາ. "ເມື່ອຄວາມເຊື່ອຍັງບໍ່ທັນມານັ້ນ ພວກເຮົາໄດ້ຕົກຢູ່ໃນຂອບເຂດ

ອຳນາດຂອງພຣະບັນຍັດ ຖືກຄວບຄຸມໄວ້ຈົນເຖິງຄວາມເຊື່ອຈະໄດ້ມາປາກົດ"(ຂໍ້ 23). ອັດສາວິກໂປໂລໄດ້ບັລຍາຍພຣະບັນຍັດໃນລັກສະນະ"ຜູ້ປົກຄອງຂອງພວກເຮົາ". ໃນວັດທະນະທັມຂອງໂປໂລ, ຜູ້ປົກຄອງແມ່ນມີຄວາມໝາຍຫຼາຍກວ່າຜູ້ລ້ຽງເດັກນ້ອຍ. ລາວ(ຜູ້ປົກຄອງ)ປຽບເໝືອນນາຍຈ່າຝືກທັດທີ່ຄວບຄຸມທະຫານທີ່ຢູ່ໃຕ້ບັງຄັບ ໃຫ້ຢູ່ໃຕ້ການຄວບຄຸມຂອງຕົນສະເໝີໄປ.

ຫຼັງຈາກນັ້ນພຣະເຢຊູຄຣິດໄດ້ຊົງສະເດັດມາ, ໄດ້ຊົງດຳລົງຊີວິດໂດຍສົມບູບແບບເທົ່ານັ້ນ ແລະໄດ້ຊົງສງວນຮັກສາພຣະບັນຍັດໄວ້. ພຣະອົງໄດ້ຊົງບັນລຸໃຫ້ພຣະບັນຍັດເຕັມປຽມໂດຍສົມບູບແບບ (ເບິ່ງ ມທ 5:17). ພຣະບັນຍັດໄດ້ປົກຄອງພວກເຮົາ "...ຈົນກວ່າພຣະຄຣິດ"(ຄລຕ 3:24). ພຣະອົງໄດ້ຊົງສງວນຮັກສາພຣະບັນຍັດຊຶ່ງພວກເຮົາບໍ່ສາມາດຮັກສາ, ແລະໂດຍຄວາມເຊື່ອ: ຄວາມຊອບທັມອັນສົມບູບແບບຂອງພຣະອົງກັບກາຍມາເປັນຂອງພວກເຮົາ! ຊີວິດແຫ່ງຄວາມລົ້ມເຫຼວ ໄດ້ຖືກທົດແທນດ້ວຍຊີວິດແຫ່ງຄວາມເຊື່ອ. **ອາເມນ!**

ດ້ວຍວິທີໃດ ພວກເຮົາຈະຊ່ວຍເຫຼືອຊຶ່ງກັນແລະກັນໃນການດຳເນີນຊີວິດໃນຄວາມເຊື່ອ?

ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

ເຮືອງລາວບໍ່ໄດ້ຈົບລົງຢູ່ທີ່ຄວາມຈິງທີ່ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດດຳເນີນຊີວິດຕາມມາຕະຖານອັນສັກສິດຂອງພຣະເຈົ້າ. ແຕ່ວ່າພວກທ່ານຈະເຮັດຢ່າງໃດກັບຄວາມຈິງອັນນີ້?

- **ສແວງຫາການໃຫ້ອະພິຍ.** ສາລະພາບຄວາມບາບແລະຄວາມລົ້ມເຫລວຂອງທ່ານຕໍ່ພຣະເຈົ້າ. ຢ່າງດີທີ່ສຸດຂອງທ່ານ, ທ່ານກໍຍັງເປັນຄົນບາບ, ດັ່ງນັ້ນຈຶ່ງສາລະພາບບາບບາງຢ່າງແລະທັງໝົດຂອງທ່ານ. ຂອບຄຸນພຣະເຈົ້າສຳລັບພຣະຄຸນຂອງພຣະອົງ ແລະການຊົງໃຫ້ອະພິຍໃນ(ໂດຍຜ່ານ)ອົງພຣະເຢຊູຄຣິດ.
- **ຍຸດການພະຍາຍາມ.** ສຳຮວດຊີວິດຂອງທ່ານໃນການປະຕິບັດບາງຢ່າງທີ່ທ່ານຄິດວ່າເປັນການຖືກຕ້ອງຕໍ່ພຣະພັກພຣະເຈົ້າ. ການຄິດວ່າຕົວເອງຖືກຕ້ອງອາດເຮັດໃຫ້ຮູ້ສຶກສະບາຍໃຈ, ແຕ່ມັນເປັນການຫຼອກລວງຕົນເອງ. ທ່ານສາມາດຍືນຍູ່ຢ່າງເຂັ້ມແຂງໄດ້ກໍຕໍ່ເມື່ອທ່ານຍືນຍູ່ໃນອົງພຣະເຢຊູຄຣິດເທົ່ານັ້ນ.
- **ເລີ້ມການໝູນໃຈ.** ໝູນໃຈໃຫ້ຄົນອື່ນໄວ້ວາງໃຈໃນອົງພຣະຄຣິດ ແທນທີ່ຈະປະຕິບັດຕາມກົດລະບຽບແລະພິທີກຳຫຼາຍຢ່າງເພື່ອທີ່ຈະໃຫ້ພໍພຣະທັຍພຣະເຈົ້າ. ຊ່ວຍໃຫ້ພວກເພິ່ນໄດ້ເຫັນສິ່ງທີ່ພຣະຄຣິດໄດ້ຊົງສຳເລັດພຣະບັນຍັດສຳລັບພວກເພິ່ນ, ແລະສິ່ງດຽວທີ່ພວກເພິ່ນຈຳເປັນຕ້ອງເຮັດແມ່ນເຊື່ອໃນພຣະອົງເທົ່ານັ້ນ.

ວິດຂອງຂ້ອຍຕ້ອງການງ່າຍສ້ອມແປງ, ແຕ່ຂ້ອຍບໍ່ສາມາດເຮັດຫຍັງໄດ້ນອກຈາກເຊື່ອໃຈໃນຄວາມສາມາດແລະຄວາມຊຳນານຂອງຊ່າງແປງວິດ. ນັ້ນແມ່ນເຮືອງລາວຂອງຂ້ອຍ. ພວກເຮົາແຕກຫັກເພພັງ ແລະຈຳເປັນຕ້ອງເຊື່ອວາງໃຈມອບຊີວິດໄວ້ໃນພຣະທັດຂອງອົງພຣະຄຣິດ, ພຣະອົງດຽວເທົ່ານັ້ນທີ່ສາມາດ **"ສ້ອມແປງ"** ພວກເຮົາ.

ອຸປຸຸມໂດຍລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນwww.lsb.org ໂດຍSSK